
 

 

Eiropas Parlamenta priekšsēdētājas Robertas Metsolas piezīmes 
Eiropadome 

Ceturtdien, 2024. gada 21. martā, Briselē, Beļģijā 
 
Sveicināti! 
 
Šodien ir pagājušas 77 dienas kopš Eiropas Parlamenta vēlēšanu sākuma.  
 
Mēs zinām, kas ir apdraudēts. Mēs zinām, cik daudz citi ir gatavi darīt, lai sagrautu mūsu 
demokrātiju. Un mēs zinām arī, cik svarīgi ir strādāt kopā, lai panāktu vēlētāju iesaistīšanos.  
 
Šajā sasaukumā mēs esam atstājuši Eiropas atzīmi globālajā ģeopolitikā un esam aizstāvējuši 
savu eiropeisko dzīvesziņu pastāvīgi mainīgā pasaulē. Mēs esam kļuvuši stiprāki to problēmu 
dēļ, ar kurām saskārāmies, nevis neraugoties uz tām. Mums kopā ir izdevies noturēt 
konstruktīvo Eiropas vairākumu, un mums tas ir jādara vēlreiz.  
  
Eiropa sniedz ieguvumus mūsu iedzīvotājiem, bet mums ir jāpanāk, ka šis vēstījums tiek 
sadzirdēts visās dalībvalstīs. Vēlos pateikties par jūsu valdību sadarbību saistībā ar atbalstu 
Eiropas Parlamenta kampaņai. Kopā ar Eiropas Parlamenta deputātiem esmu apmeklējusi 
daudzas jūsu valstis, lai mēģinātu klīdināt mītu par Briseles burbuli un pārliecinātu mūsu 
iedzīvotājus, jo īpaši jauniešus, doties balsot.  
 
Tas nav viegls uzdevums. Tas ir īpaši grūti tāpēc, ka daudzās valstīs mēs redzam mēģinājumus 
vairot dezinformāciju, maldinošu informāciju un propagandu, kas nāk no rīcībspēkiem, kuri ir 
naidīgi noskaņoti pret Eiropas projektu un kuri īpaši pievēršas dažādām nozarēm un mūsu 
sabiedrībai un izplata nepatiesus vēstījumus par Eiropu tādā veidā, kādu mēs līdz šim Eiropas 
Parlamenta vēlēšanu kontekstā neesam pieredzējuši. Tas ir apdraudējums, kuram mums jābūt 
gataviem.  
 
Ir gan leģislatīvi, gan neleģislatīvi instrumenti, kurus mēs varam izmantot, jo īpaši ar sociālo 
plašsaziņas līdzekļu starpniecību. Mūsu leģislatīvie instrumenti ir Digitālo tirgu akts, Digitālo 
pakalpojumu akts, Mākslīgā intelekta akts, politiskā reklāma un mediju brīvība, taču mums 
jābūt arī gataviem aktīvi darboties tiešsaistē.  
 
Mēs nevaram ļaut izplatīt šo destruktīvo vēstījumu, propagandu un dezinformāciju, nevēršoties 
pret to. Mums ir arī jāsaprot, ka tiklīdz mēs pieņemam likumu, mums jāsaskaras ar jaunu 
digitālo realitāti. Šī ir pastāvīgi mainīga realitāte, ar ko mums ir jārēķinās. Mums jābūt 
gataviem aktīvi darboties dažādās platformās.  
 
Šīs vēlēšanas būs pārbaudījums mūsu sistēmām, un tāpēc ir sevišķi svarīgi, lai mūsu vēstījums 
sasniegtu dzirdīgas ausis.  
 
Tāpēc es vēlreiz aicināšu pretoties kārdinājumam šajā sarežģītajā kampaņā vainot Briseli par 
visām likstām un neatzīt tai pienākošos sasniegumus.  
 
Mums ir jābūt atvērtiem un godīgiem ne tikai par mūsu panākumiem, bet arī par lietām, kuras 
mēs būtu varējuši izdarīt labāk. Kad mēs pievīlām mūsu iedzīvotāju cerības.  Kad cilvēki 
joprojām jūtas atstāti novārtā. Kad mūsu birokrātija ir atgrūdusi cilvēkus.  
 



 

 

Mūsu rūpniecībai ir jābūt daļai no risinājuma. Mūsu lauksaimniekiem ir jābūt daļai no 
risinājuma. Mūsu jauniešiem ir jābūt daļai no risinājuma. Cilvēkiem ir jāuzticas procesam, 
viņiem ir jābūt pieejamiem instrumentiem, kas ļauj panākt izmaiņas, un viņiem jābūt iespējai 
to atļauties. Pretējā gadījumā tas neizdosies. Un nepareiza izpratne var novest pie tā, ka arvien 
mazāk cilvēku izmanto savas politiskās tiesības un mierinājums tiek meklēts galēji radikālu 
spēku paspārnē.  
 
Tas tikai pielietu eļļu to ugunī, kuri joprojām uzskata Eiropu par apdraudējumu un kuru vienīgā 
vēlme ir, lai mēs kļūtu vājāki. 
 
Eiropas Savienība nav perfekta, bet tā ir vislabākā garantija visiem mūsu iedzīvotājiem. Tāpēc 
labosim mūsu kļūdas, bet arī turpināsim mūsu darbu un neļausim paviršam cinismam to 
iznīcināt.  
 
Mēs tādējādi varam izveidot stiprāku Eiropu, kas ieklausās savos iedzīvotājos, kas darbojas 
labāk, kas ir efektīvāka un lietderīgāka. Te es citēšu slaveno Žana Kloda Junkera teicienu, proti, 
ir jāpievēršas problēmām proporcionāli to nozīmīgumam.  
 
Un nav nekā nozīmīgāka par draudiem, ko Krievija rada mieram. Mums ir jāturpina darīt visu, 
kas ir mūsu spēkos, lai palīdzētu Ukrainai turpināt sevi aizstāvēt. 
 
Mēs jau esam snieguši spēcīgu politisko, diplomātisko, humanitāro, ekonomisko un militāro 
atbalstu Ukrainai, un šajā saistībā Eiropas Parlaments atzinīgi vērtē 13. sankciju paketes 
pieņemšanu un Ukrainas palīdzības fondu Eiropas Miera mehānisma satvarā.  
 
Šajā kritiskajā brīdī mūsu atbalsts Ukrainai nedrīkst izsīkt. Mums jāpaātrina un jāpalielina 
nepieciešamā aprīkojuma piegāde.  
 
Mums ir arī jāpalīdz Ukrainai, pagarinot autonomos tirdzniecības pasākumus.  Šonedēļ 
panāktās provizoriskās vienošanās mērķis ir palīdzēt Ukrainai, vienlaikus aizsargājot mūsu 
lauksaimniekus un mūsu iekšējo tirgu. 
 
Provizoriskā vienošanās ietver paplašinātu sarakstu ar paaugstināta riska produktiem un 
saīsinātu termiņu automātiskā aizsardzības pasākuma aktivizēšanai. Ar tiem būtu jāpalīdz 
nodrošināt, ka netiek radīti tirgus izkropļojumi.  
 
Mums arī jāturpina centieni nodrošināt taisnīgumu, pārskatatbildību un galu galā mieru. 
 
Mūsu miera projekts ir atkarīgs no mūsu spējas garantēt drošību un autonomiju. Tāpēc, ja mēs 
gribam nopietni pievērsties mūsu kolektīvās drošības aizsardzībai, mums ir arī jāizveido jauna 
ES drošības sistēma.   
 
Veidojot šo jauno arhitektūru, mēs jau esam panākuši vienošanos par vairākiem jautājumiem, 
kurus daudzi uzskatīja par neiespējamiem.  Tagad mums jābūt gataviem nākamajam sadarbības 
posmam, kurā būtu iesaistīti mēs visi. Šajā jaunajā pasaulē viens nav cīnītājs.  
 
Tāpēc paplašināšanās joprojām ir prioritāte. Ukrainai, Moldovai, Gruzijai un Bosnijai un 
Hercegovinai. Mums visiem.  
 



 

 

Protams, visām šīm valstīm ir savs ceļš ejams, un tām ir jāizpilda visi prasītie kritēriji, bet — 
jo īpaši attiecībā uz Ukrainu — progress starpposma mērķu sasniegšanā ir bijis iespaidīgs.  
 
Pēdējo divpadsmit mēnešu laikā arī Moldova un Bosnija un Hercegovina ir panākušas 
ievērojamu progresu reformu jomā. Ir pienācis laiks pildīt mūsu solījumu. Ir laiks sākt sarunas 
par pievienošanos ES ar Bosniju un Hercegovinu un dot skaidru signālu Rietumbalkānu 
iedzīvotājiem.  
 
Šajā jaunajā ģeostratēģiskajā kontekstā paplašināta ES, kuras pamatā ir skaidri mērķi, kritēriji 
un nopelni, vienmēr būs mūsu labākais ieguldījums mierā, drošībā, stabilitātē un labklājībā.  
 
Vienlaikus mēs nedrīkstam aizmirst, ka paplašinātā ES būs vajadzīgas pārmaiņas, būs 
jāpielāgojas, jāveic reformas. Parlaments šajā sakarā ir iesniedzis vairākus priekšlikumus, 
tostarp priekšlikumus par Eiropas Parlamenta izmeklēšanas tiesībām, kas pēdējo 12 gadu laikā 
ir bijušas nelielas, un par Eiropas konventa procesa uzsākšanu.  
 
Paplašināšanās arī palīdzēs palielināt Eiropas konkurētspēju un uzlabot mūsu vienotā tirgus 
darbību. Tam nākamajā sasaukumā jābūt prioritātei. Tas ir veids, kā mēs ilgtspējīgi nodrošinām 
mūsu ekonomikas izaugsmi, kā mēs atmaksājam parādus, kā mēs radām darbvietas un 
piesaistām investīcijas, kā mēs nodrošinām, ka no izaugsmes labumu gūst visi. Ar spēcīgu 
ekonomiku mēs varam nodrošināt labklājību, drošību un stabilitāti. Tā mēs varam stiprināt 
Eiropas vietu pasaulē.  
 
Spēcīgai Eiropai ir sava loma pasaules kārtības ietekmēšanā, jo īpaši Tuvajos Austrumos.  
 
Humanitārais stāvoklis Gazā ir kritisks. Mums ir jāizmanto visi mūsu rīcībā esošie instrumenti, 
lai vietējie iedzīvotāji saņemtu vairāk palīdzības. Es atzinīgi vērtēju iniciatīvu “Amalthea” un 
īpaši pateicos Kiprai par vadības uzņemšanos. Tomēr palīdzības piegāde pa sauszemi joprojām 
ir labākais veids, kā nodrošināt vajadzīgo apjomu. 
 
Tāpēc Eiropas Parlaments turpinās censties panākt pamieru. Tāpēc mēs turpināsim pieprasīt 
atlikušo ķīlnieku atgriešanos un uzsveram, ka Hamas vairs nedrīkst turpināt nesodīti darboties.  
 
Tāpēc mēs prasām tagad šajā sakarā izdarīt skaidrus secinājumus, kas noteiks turpmāko 
virzību. 
 
Tieši tā mēs varam nodrošināt, ka Gazā nonāk vairāk palīdzības, un tā mēs varam glābt 
nevainīgas dzīvības un atbalstīt neatliekamo nepieciešamību pēc divu valstu risinājuma, kas 
sniedz patiesu perspektīvu palestīniešiem un drošību Izraēlai.  
 
Un arī mieru, kas paver iespējas miermīlīgai, likumīgai palestīniešu vadībai un nodrošina 
ilgstošu stabilitāti reģionā. 
 
Tas attiecas arī uz situāciju Sarkanajā jūrā. Es atzinīgi vērtēju operāciju “EUNAVFOR 
Aspides”, kas palīdzēs aizsargāt šo tik ļoti stratēģiski svarīgo jūras koridoru. Taču mēs varam 
darīt vēl vairāk.  
 
Visā Eiropas un Vidusjūras reģionā uzņēmumus būtiski ietekmē kavēšanās, problēmas ar 
uzglabāšanu un finansiālās sekas. Mums būtu jāapsver iespēja izveidot ES vadītu 



 

 

uzdevumgrupu, lai novērtētu, kā mēs varam kopīgi rīkoties nolūkā mazināt sociālekonomiskās 
sekas. Arī šajā ziņā Eiropai ir sava loma. 
 
Visbeidzot, tā kā šī ir pēdējā oficiālā Eiropadomes sanāksme pirms vēlēšanām, ļaujiet man 
jums apliecināt, ka Eiropas Parlaments turpinās darbu līdz pēdējam brīdim, lai pabeigtu izskatīt 
atlikušos leģislatīvos dosjē, tostarp jaunu migrācijas tiesību aktu kopumu.  
 
Mūsu prioritāšu īstenošana ir labākais veids, kā vērsties pret dezinformāciju, un tādējādi parādīt 
iedzīvotājiem Eiropas radītos ieguvumus. 
 
Paldies par Jūsu nepārtraukto rīcību un saku arī īpašu paldies Beļģijas prezidentūrai par to, ko 
tā jau ir sasniegusi. Tas attiecas gan uz tiesību aktiem, gan pilsoņu bažu uzklausīšanu, izpratnes 
veicināšanu par vēlēšanām un vēlētāju aktivitātes stimulēšanu, gan arī palīdzēšanu mums 
nodrošināt, ka jaunais parlaments ir gatavs pārejai. 
 
Paldies!  
 


